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Vergadering  Audit-comité gemeente Goirle 
Gehouden op  26-11-2014 
Opgemaakt door Berry van ‘t Westeinde 
Aanwezig  De leden de heren Van den Hout (plv. voorzitter), Poos,  Schellekens, mevrouw Vonk (in 

plaats van de heer Swaans)  
mevrouw Silverentand en de heer Lodewijks (accountants EY)  
mevrouw Van den Berg (voorzitter Rekenkamercommissie) en de heren De Knegt 
(controller) en Van ’t Westeinde (griffier)  

Afwezig  De heren Swaans, Van Baal en Van der Heijden (wethouder) 
 
 
 
1. Opening en vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering. Mevrouw Vonk is aanwezig in plaats van de heer Swaans. Met name in 
verband met de opmerkingen van mevrouw vonk over de financiële verordening wordt dit handig gevonden. 
 
2. Vaststelling van het verslag van de vergadering van 24 september 2014; 
Naar aanleiding van het verslag merkt de heer De Knegt het volgende op: 
Onderzoeken 213a 
In de eerste helft van 2015 wordt de werking van de servicenormen onderzocht. In de tweede helft van het jaar 
is het plan om samen met Hilvarenbeek en Oisterwijk te kijken of hier gezamenlijk een onderzoek kan worden 
opgepakt. 
Rekenkamercommissie 
Met de controllers van Hilvarenbeek en Oisterwijk is gesproken over de mogelijkheden om hierop samen te 
werken. Hilvarenbeek heeft geen Rekenkamercommissie. In Oisterwijk vond men dit ambtelijk een goede 
suggestie. De heer Schellekens geeft aan de suggestie mee te nemen naar het overleg met de raden. 

 
3. Kennismaking met de accountant 
De accountant en het audit-comité maken kennis met elkaar.  
Nogmaals wordt toegelicht dat een wijziging van accountant past in het streven om accountants die langer dan 
7 jaar bij een opdrachtgever werken te laten wisselen.  
Het AFM onderzoek heeft een aantal verbetervoorstellen gedaan. Op een aantal punten moet het anders. Dit 
heeft onder andere betrekking op de verbijzonderde eigen controle. Wanneer alle signalen op groen staan, dan 
moet de accountant 10% eigen waarnemingen doen. In andere gevallen meer. Aan de organisatie worden dus 
kwaliteitseisen gesteld die o.a. betrekking hebben op voldoende onafhankelijkheid en de kwaliteit van de eigen 
controle. Deze veranderde afspraken hebben geen direct effect voor de afspraken tussen EY en de gemeente 
Goirle. 
Er zijn ook verscherpte regels voor de controle van grondexploitaties.  
 
Afgesproken wordt om in april, voorafgaande aan voorjaarsnota en begroting een datum te plannen voor een 
workshop met de accountant. Deze workshop kan draaien rond kennismaking met de accountant, de rol van de 
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accountant, de begrotingscyclus (de raad staat dan aan de vooravond van behandeling van de voorjaarsnota, en 
jaarrekening).  
 
De interim controle wordt eind januari opgeleverd. Naar alle waarschijnlijkheid te laat voor bespreking in het 
audit-comité op 21 januari. Afgesproken wordt dat het audit-comité schriftelijk kennisneemt van de 
management letter. Zo nodig kan hier op verzoek van de leden een extra vergadering voor worden bijeen 
geroepen. 
 
4. Bespreking met studenten Janneke de Volder en Charlotte de Raad over voortgang onderzoek 
begroting 
Janneke en Charlotte geven een kort inzicht in hun onderzoek. Zij richten zich met name op de leesbaarheid, 
meetbaarheid en de betrouwbaarheid van de begroting. 
Zij vragen daarbij o.a. aandacht voor de mogelijkheden van online begrotingssoftware. 
Bert Schellekens geeft aan dat het nodig is om je te kunnen verdiepen in de begroting, van hoofdlijn naar detail.  
Piet Poos merkt op dat het belangrijk is dat de begroting top-down is en daardoor toegankelijk. Hij wijst op zijn 
eerdere opmerking dat het overzicht, de samenvatting niet ergens achter in de begroting gegeven moet worden, 
maar juist aan het begin.  
Berry van 't Westeinde merkt op dat de doelgroep van de begroting niet alleen intern bij de gemeente is. Het is 
ook belangrijk dat de buitenwereld inzicht heeft in de plannen van de gemeente, zodat zij hier tijdig de gemeente 
op aan kunnen spreken. (Bijvoorbeeld via spreekrecht bij de behandeling van begrotingsstukken). 
Mark van den Hout vraagt aandacht voor het benoemen en helder maken van de speerpunten. De begroting 
moet realistisch zijn. De zaken rond horizontaal toezicht zouden in de begroting (en de jaarrekening) verwerkt 
moeten worden. 
Via hyperlinks zou de begroting meer op hoofdlijnen kunnen zijn, waarbij de achtergrond informatie voor 
bijvoorbeeld onderzoeken naar horizontaal toezicht, eerdere besluiten enzovoorts, makkelijk te vinden is voor de 
geïnteresseerden. 
Afgesproken wordt dat tijdens de volgende vergadering op 21 januari de bespreking van dit onderzoek en de 
planning en control cyclus centraal staat. 
 
5.  Diverse zaken Rekenkamercommissie  
Evaluatie 
De evaluatievragen van de Rekenkamercommissie worden besproken.  

1. Zijn de bij de oprichting van de rekenkamercommissie gehanteerde uitgangspunten voor verbetering 
vatbaar? 
Geconcludeerd wordt dat deze uitgangspunten nog steeds valide zijn. Wel wordt de vraag gesteld of 
met de ontwikkeling in Goirle van samenwerking met Hilvarenbeek en Oisterwijk gevolgen heeft voor 
de keuze van de samenwerkingspartners. 

2. Hoe functioneert de Rekenkamercommissie? (waardering) 
Mark van den Hout zou een 8+ geven. Vindt dat de Rekenkamercommissie goed functioneert . Er is 
open communicatie. Veel aandacht voor de vraag van de raad. 
Bert Schellekens vindt het heel moeilijk om in deze korte periode sinds het begin van zijn 
raadlidmaatschap in maart iets zinnigs te vinden.  
Piet Poos vond het doelmatigheidsonderzoek van een goede kwaliteit. Is het eens met de 8+ op basis 
van wat hij heeft gezien. 
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Maxime Vonk kan enkel oordelen op basis van het rapport naar de ontwikkelingen van het 
accommodatiebeleid. Zij was daar heel tevreden over. 
Simon de Knegt is tevreden. De onderwerpkeuzes vindt hij soms verrassend. 
Berry van 't Westeinde vindt dat de Rekenkamercommissie goed functioneert. Met name de 
samenwerking en de wijze waarop keuzes voor onderzoekonderwerpen en -opdrachten tot stand 
komen vindt hij goed. Zonder afbreuk te doen aan de onafhankelijkheid van de commissie wordt toch 
goed ingespeeld op de behoeften van de raad. 

3. Is de kwaliteit van de onderzoeken voldoende? en 4. Wat is de impact van de onderzoeken? 
Er zijn geen kanttekeningen bij de kwaliteit van de onderzoeken. Wel wordt er gesproken over de vraag 
of er een externe toets op de doorwerking van onderzoek nodig is. Moeten zaken worden gemonitord. 
In het verleden was er een lijst met aanbevelingen uit diverse onderzoeken, maar dit was lastig 
werken.  

5. Communiceert de Rekenkamercommissie voldoende? 
Geconcludeerd wordt dat de jaarlijkse presentatie met de andere raden fijn wordt gevonden. Het is 
goed om met andere raden uit te wisselen. Verder zijn er geen opmerkingen bij de communicatie vanuit 
de Rekenkamercommissie. 

 
 
Onderzoek Jeugdzorg 
Karin van den Berg licht toe dat dit een ex-ante onderzoek is. Het is de bedoeling dat dit een handreiking geeft 
aan de raad hoe op de jeugdzorg gestuurd en gecontroleerd kan worden. De planning is dat het onderzoek in mei 
klaar is en dan aan de gezamenlijke raden gepresenteerd kan worden. De samenwerking wordt daarbij gezocht 
met de Algemene Rekenkamer. 
Maxime Vonk geeft aan dat de transities steeds integraler verlopen. Aandacht voor de andere transities en de 
samenhang is dus nodig. 
 
Afgeronde onderzoek accommodatiebeleid 
Geconcludeerd wordt dat het onderzoek een A-stuk is geworden en heeft voldaan aan de verwachtingen die er 
waren. De discussie in de commissie ging direct over de inhoud. Daaruit kan de conclusie worden getrokken dat 
het onderzoek de goede zaken heeft aangeraakt. 
 
Jaarverslag/jaarplan 
Karin van den Berg geeft aan dat de suggestie van het audit-comité uit de vorige vergadering waar de wijze 
waarop de gemeente omgaat met groot onderhoud is genoemd, wordt meegenomen. 
 
6. Financiële verordening 
Bij de behandeling van de financiële verordening in de commissie algemene Zaken is aan het audit-comité 
gevraagd advies te geven. Maxime Vonk heeft samen met Johan Swaans een aantal vragen geformuleerd. De 
vragen en het antwoord vanuit het college zijn als bijlage bij het verslag gevoegd. Het audit-comité is blij met de 
opmerkingen, omdat deze helpen om nog eens kritisch naar de regeling te kijken. De opmerkingen worden 
langsgelopen. 
De eerste opmerking heeft betrekking op de programma-indeling. Het audit-comité kan de toelichting van het 
college over de prioriteitstelling hierin volgen.  
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Met betrekking tot de schuldpositie is het audit-comité het eens met de pragmatische aanpak om de 
modelverordening niet te volgen.  
Geconcludeerd wordt dat veel is geregeld in het treasurystatuut. Graag wil het audit-comité nog eens goed 
kijken hoe hier zaken in geregeld zijn en bekijken welke informatie uit de  treasury-praktijk mogelijk relevant is 
voor het werk van de raad. Ook kan inzicht worden verschaft in het totaal aan zaken die elders (dan in de fin. 
verordeningen) geregeld zijn. Zoals: nota afschrijvingsbeleid, nota weerstandsvermogen en risicomanagement, 
nota grondbeleid etc, etc.  
Het college wordt gevraagd inzicht te geven in de afspraken die zijn gemaakt rond de financiële verordeningen 
(zoals het treasurystatuut) zodat kan worden besproken welke informatie relevant is voor de raad (en op welke 
wijze de raad hierover dan wordt geïnformeerd)   
Met betrekking tot de autorisatie van de begroting wordt geconcludeerd dat de huidige werkwijze is beschreven 
in de verordening. Geconcludeerd wordt dat geen sprake moet zijn van onuitstelbaar, onvermijdbaar óf 
onvoorzienbaar, maar van alle drie: dus "én". 
 
Het audit-comité merkt op dat in artikel 5.2 sprake is van jaarlijkse interne toetsing. Naar mening van het audit-
comité is interne toetsing een permanent gegeven. Het woord "jaarlijkse" zou moeten vervallen. 
Met betrekking tot het onderhoudsplan gebouwen wordt opgemerkt dat in het collegeprogramma het efficiënt 
gebruik van vastgoed is opgenomen. Het verdient de aanbeveling om ook in dat bestek te kijken hoe met 
onderhoudsplannen wordt omgegaan. 
 
Het audit-comité concludeert dat de opmerkingen van de VVD fractie hiermee afdoende zijn besproken en vraagt 
het college om het voorstel, waar nodig aangepast, naar de commissie te brengen. 
 
7. Toezicht op regionale samenwerking 
Van de toegezonden stukken wordt kennis van genomen. 
Het audit-comité concludeert dat gezocht wordt naar een bruikbaar instrumentarium waardoor de raad kan 
sturen en tijdig betrokken wordt. Hoe kan de relatie worden gelegd tussen het doel van de regelingen en de 
programma's?  
Aangegeven wordt dat de aanbevelingen uit het onderzoek "verlengd of verlegd lokaal bestuur" van de 
Rekenkamercommissie Oisterwijk heel bruikbaar kunnen zijn.  
 
8. Mededelingen / ter kennisname 
Van de stukken wordt kennisgenomen. 
 
9. Rondvraag 
Hiervan wordt geen gebruik gemaakt. De volgende vergadering is op 21 januari om 16.00 uur. 
 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 18.20 uur. 
 
Afspraken  Door Wanneer Stand van Zaken 

Het college wordt gevraagd inzicht te 
geven in de afspraken die zijn gemaakt 
rond de financiële verordeningen (zoals 

 21 januari 2015  
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het treasurystatuut) zodat kan worden 
besproken welke informatie relevant is 
voor de raad (en op welke wijze de raad 
hierover dan wordt geïnformeerd)   
Navraag doen bij de gemeenten 
Hilvarenbeek en Oisterwijk over 
samenwerking op het gebied van de 
Rekenkamercommissie. Het audit-
comité komt graag met raadsleden uit 
deze gemeenten in gesprek. 

De heer De 
Knegt 

2014 De heer Schellekens maakt 
dit bespreekbaar in de 
bijeenkomst van de 
werkgroep visievorming 
samenwerking (met 
raadsleden Oisterwijk en 
Hilvarenbeek).  

Afgesproken wordt om in een volgende 
vergadering (zoals benoemd in het 
onderzoek van de 
Rekenkamercommissie) na te denken 
over het doel van de 
programmabegroting en het zichtbaar 
maken van Noodzaak en Urgentie. 

Griffier 2014 2 juli 2014: Wordt 
meegenomen in onderzoek 
stagiares.  

De overige rapportages die de gemeente 
ontvangt rond het interbestuurlijk 
toezicht worden ook verzameld op een 
lijstje, waardoor het overzicht wordt 
bewaakt. 

Wethouder van 
der Heijden 

  

Het overzicht van de VNG "houdbare 
gemeentefinanciën" wordt in het 
eerstvolgende audit-comité 
gepresenteerd. 

Wethouder 
Van der 
Heijden 

najaar  

Samen bespreken hoe de programma 
indeling in de programmabegroting 
verder verbeterd kan worden. 

Audit-comité / 
college 

2014 2 juli 2014: Wordt 
meegenomen in onderzoek 
stagiares 
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